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یکشنبه  روانبخش:  محمدحسین   - سیاسی  گروه 
گذشته با خبری که خبرگزاری های اصولگرا درباره استعفای 
مسعود میرکاظمی زدند مشخص شد که نوبت خداخافظی 
از دولت به رئیس سازمان برنامه و بودجه رسیده است و وی 
باید به همان سبکی که حجت عبدالملکی، رستم قاسمی، 
علی صالح آبادی و یوسف نوری از دولت جدا شدند، کابینه 
را ترک کند. استعفای اجباری داستانی است که دولتمردان 
برای گریز از »علائم ضعف« برگزیده اند، گویی اگر عضوی 
از تیم دولت اســتعفا دهد، نشــانه ناکارآمدی نیست و اگر 
برکنار شــود، اعتراف به اشتباه است. به همین دلیل است 
که پروسه به استعفا کشاندن مرحوم رستم قاسمی چندماه 
بــه طول انجامید و از روش های مختلف برای راضی کردن 
او استفاده شــد. در مقابل افرادی مثل نوری وزیر آموزش 
و پــرورش و عبدالملکی وزیر رفاه، دردســری برای دولت 

نداشتند و به راحتی استعفا را پذیرفتند. 
با این حال در برخی خبرها که درباره میرکاظمی منتشر 
شــده سعی شده که اســتعفا را خواسته میرکاظمی نشان 
دهند. خبرگزاری تســنیم نوشت که »میرکاظمی در چند 
وقت اخیر از رئیس جمهور خواســته بــود که فرد دیگری 
جایگزین وی شود«. اما در مقابل خبرگزاری ایسنا خبر داد 
که »مسعود میرکاظمی در روزهای آتی از ریاست سازمان 
برنامه و بودجه کنار خواهد رفت و بر اساس اطلاعات بدست 

آمده خبرنگار ایسنا جانشین او هم انتخاب شده است.« 
بــا رفتن مســعود میرکاظمی، چهار عضــو اصلی تیم 
اقتصــادی دولت رفته اند، تیمی که ابراهیم رئیســی بارها 
عنــوان کــرده بود که نقطــه قوت دولت اســت و در اوج 
هماهنگی قــرار دارد. از این چهار عضو، تنها اســتعفانامه 
حجت عبدالملکی منتشــر شده که در آن نوشته بود برای 
هماهنگی بیشــتر تیم اقتصادی دولت اســتعفا می دهد، 
غافل از اینکه رئیس جمهور تیــم اقتصادی اش را در اوج 
هماهنگی دانســته بود! در کنار این افراد به نظر می رســد 
محسن رضایی معاون اقتصادی رئیس جمهور هم نسبت به 
ســال اول فعالیتی ندارد ولی عنوانش را حفظ کرده است. 
چندی پیش متنی در شــبکه های مجازی منتشر شد که 

فردی محســن رضایی را در حــرم حضرت معصومه )س( 
دیده بود و از وضعیت اقتصادی کشــور گلــه کرده بود و 

رضایی در پاسخ گفته بود: دعا کنید!
در این بین رفتــن میرکاظمی یک موضوع دیگر را هم 
دوباره به یاد می آورد؛ اینکه علی رغم پایان برنامه ششــم 
توســعه و لزوم حرکــت اقتصادی دولت بر اســاس برنامه 
توسعه هفتم، هنوز دولت این برنامه را به مجلس ارائه نداده 
است و یکی از مقصران اصلی این کم کاری سازمان برنامه و 
بودجه و رئیس آن مسعود میرکاظمی است. این موضوع از 
آذرماه سال گذشته مورد توجه نمایندگان مجلس هم قرار 
گرفت و بعضی از آنها با اعلام این قانون که دولت ابتدا باید 
برنامه توسعه را به مجلس بفرستند تا با تصویب آن، بودجه 
سال 1402 بر اساس آن نوشته شود، خواستار عدم تصویب 
لایحه بودجه 1402 در مجلس شــدند. محمدباقر قالیباف 
هم بر این قانون تاکید کرد و حتی دوهفته از اعلام وصول 
لایحه بودجه خودداری کرد اما بعد از آن فشار دولت باعث 
اعلام وصول و تصویب لایحه بدون برنامه توسعه شد! دولت 

البته قول داد که لایحه برنامه توســعه را هم بفرستد اما تا 
حالا خبری از این موضوع نشده است.

جالب اینجاســت که ســخنگوی دولت در همان سال 
گذشته از بررسی لایحه برنامه توسعه هفتم در دولت خبر 
داده بود و رئیســی هم در دی مــاه 1401 از مخبرمعاون 
اولش خواسته بود که قانون برنامه هفتم توسعه »سریع تر« 
نهایی شود، اما این دستور سریع، فوری، انقلابی رئیسی هم 
به سرنوشت دیگر دستورهای این چنینی دچار شد! رئیسی  
در جلســه بعد از ظهر 21 دی ماه هیأت دولت با تأکید بر 
اهتمام  برای تسریع تصویب لایحه قانون برنامه هفتم توسعه 
کشــور، مقرر کرد لایحه ارائه شده از سوی سازمان برنامه 
و بودجه به هیأت دولت، در جلســات فوق العاده در »هفته 
جــاری« )یعنی قبل از اتمام دی ماه 1401(  به ریاســت 
معاون اول رئیس جمهور بررسی و جهت ارسال به مجلس 

شورای اسلامی نهایی شود.
چند روز پیــش از آن در 17 دی ماه احســان ارکانی 
عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شورای 

اســلامی در گفت وگو با تســنیم، از آخرین توافق مجلس 
و دولت برای ارائه لایحه برنامه ۵ ســاله هفتم توسعه کل 
کشور از سوی دولت به مجلس ظرف 2 هفته خبر داده بود.
وی در آن زمــان با بیان اینکــه در حال حاضر در حال 
بلاتکلیفی هستیم چرا که کشور برنامه ۵ ساله توسعه ندارد 
و موضوعی مهمتر از این نداریم، گفت:چه کسی پاسخگوی 
خسارت های کشور از نداشتن برنامه توسعه است. مجلس 
بــه عنوان قوه نظارتی و قانون گــذاری پیگیر این موضوع 
اســت تا خسارت های ناشی از نداشــتن برنامه ۵ ساله در 

کشور بیشتر از این ادامه پیدا نکند.
حالا چهارماه پس از دستور فوری رئیسی، در حالی که 
مجلس هم در مقابل این بی قانونی سکوت کرده، فقط یک 
عضو کمیســیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس گفت: 
فکر می کنیم ارائه برنامه هفتم توســعه به مجلس تا اواخر 

اردیبهشت ماه به طول بیانجامد.
رحیم زارع  با اشــاره به زمان ارائه برنامه هفتم توسعه 
به مجلس گفت: همواره مســئولین دولتی براساس اولویت 
بندی خود ابتدا قصد داشــتند برنامه هفتم توســعه را به 
مجلس ارائه دهنــد، ولی این مهم صورت نپذیرفت و ابتدا 
بودجه ســال 1402 به مجلس ارائه شد. فکر می کنیم ارائه 
برنامه هفتم توســعه به مجلس تا اواخر اردیبهشت ماه به 
طول بیانجامد.  وی همچنین عنوان کرد که مجلس برنامه 
ششم توســعه را تا پایان شهریور سال جاری تمدید کرده 

است.
حالا در حالی خبر استعفای میرکاظمی منتشر شده که 
قرار بود اعضای کمیســیون برنامه و بودجه مجلس شورای 
اســلامی در هفته جاری آخرین اقدامات به عمل آمده در 

تدوین برنامه هفتم توسعه را با حضور وی بررسی کنند! 
نکتــه آخر هم اینکه آیا می تــوان امیدوار بود که دولت 
بتواند حتی ظرف مهلت شش ماهه هم برنامه توسعه هفتم 

را آماده کند؟ 
یا اینکه جانشــین میرکاظمی می خواهد تدوین برنامه 
توسعه را تازه شروع کند و مجلس باید بازهم برنامه قبلی را 

تمدید کند؟ باید منتظر ماند و دید چه می شود!

آیابارفتنمیرکاظمیازسازمانبرنامهوبودجه،تاخیردرتدوینلایحهبرنامهتوسعهافزایشمییابد؟

برنامه توسعه هفتم، شاید وقتی دیگر!

یک عضو کمیته حقیقت یاب بررسی علل مسمومیت دانش 
آموزان با تاکید بر لزوم دقت و جدیت بیشتر دستگاه های 
امنیتی برای شناســایی عوامل اصلی مسمومیت دانش 
آموزان گفت که هنوز دســتگاه های امنیتی نتوانسته اند 
ســرنخ ها و منشاء اصلی مســمومیت دانش آموزان را به 

دست آورند که باید تلاش بیشتری صورت گیرد.
محمد حســن آصفری در گفت وگو با ایســنا، با اشاره به 
جلســه اخیر کمیته حقیقت یاب بررسی علل مسمومیت 
دانش آموزان گفت: این کمیته هفته گذشــته جلسه ای 
تشکیل داد اما متاسفانه خروجی در جلسه نداشتیم چون 
هنوز دســتگاه های امنیتی نتوانسته اند سرنخ های اصلی 

مسمومیت ها را به دست آورند.
وی ادامه داد: تاکید کمیته بر این است که باید دستگاه های 
امنیتی تلاش بیشتری کنند و این موضوع رها نشود آن 
هم به صرف این تفکر که این کار با شــیطنت تعدادی از 
دانش آموزان رخ داده اســت البته کــه بعد از این اتفاق 
برخی از دانش آموزان هم به این وضعیت دامن زده اند اما 
این که فقط بگوییم عامل مسمومیت بادکنک های اسباب 

بازی بودار بوده قابل قبول هیات نیست.
این عضو کمیسیون شــوراها و امور داخلی کشور تاکید 
کرد: اولا باید وزارت بهداشت نوع مسمومیت را مشخص 
کند که هنوز ایــن وزارتخانه برای این کمیته به صورت 

دقیق نوع مسمومیت را معلوم نکرده است. از نمونه هایی 
همچون نفتالین نام برده می شــود اما اینها منشاء اصلی 

نیست.
وی اضافه کرد: در این مســمومیت ها افرادی شــیطنت 
کردند اما باید جریان هدفمند را پیدا کرد چون اگر امروز 
قضیه مدیریت نشود بعید نیســت که فردا این اتفاق در 
مراکــز عمومی و جاهای دیگر رخ دهــد لذا تاکید ما بر 
این است که باید دستگاه امنیتی دقت و جدیت بیشتری 

داشته باشد و عوامل مربوطه را مشخص کند.
این عضو کمیته حقیقت یاب بررسی علل مسمومیت دانش 
آموزان گفت که اگر وضعیت بــه همین روال ادامه پیدا 

کند گزارش کمیته تا دو هفته دیگر هم آماده نمی شــود 
چون هنوز سرنخ های اصلی به دست نیامده است. وی با 
اشاره به اطلاعیه وزارت کشــور درباره دستگیری وجود 
120 نفر اظهار کرد: تعدادی از این افراد در اغتشاشــات 
نقش داشتند اما هنوز منشاء اصلی کشف نشده تا جلوی 

این قضیه گرفته شود.
آصفری در پایــان در واکنش به انتشــار اخباری درباره 
مسمومیت دانش آموزان با شروع مدارس بعد از تعطیلات 
نوروز اظهار کرد: متاســفانه موردهای جدیدی داشتیم، 
موارد دســتگیری هم سال گذشــته بوده که نمی توانیم 

بگوییم عناصر اصلی هستند.

همزمــان با شــب نوزدهم ماه مبارک رمضان، مراســم 
شــب قدر نوزدهم ماه مبارک  رمضــان در حرم مطهر امام 
خمینی)ره( با سخنرانی حجت الاسلام والمسلمین محسنی 

اژه ای رئیس دستگاه قضا برگزار شد.
حجت الاسلام والمسلمین محســنی اژه ای تصریح کرد: 
وقتی که در اعمال و اذکار شــب قدر به صفات »رحمان«، 
»رحیم« و »کریم« خداوند متعال اشــاره می کنیم، باید به 
این نکات نیز توجه داشته باشیم که از این پس، باید نسبت 
به دیگران مهربان تر باشیم و حق خود را ببخشیم و امکانات 
خود را در اختیار دیگران قرار دهیم، به مســتمندان کمک 
کنیم و در برابر ظلم بایســتیم و از مظلوم دفاع کنیم؛ باید 
بــه این نکته نیز توجه کنیم کــه در حکمرانی های خود به 

بهترین ها عمل کنیم.
رئیس قوه قضائیه اظهار کرد: حبل المتین، امیرالمومنین 

اســت؛ ما باید در همه ســاحت های زندگی و حکمرانی، به 
امیرالمومنین تأســی کنیم؛ باید بدانیم علی)ع( در مواجهه 
با یک فرد مومن که مرتکب گناه و جرمی می شــد چگونه 
برخورد می کرد و از سویی دیگر در برابر طواغیت و ظالمان، 
چه رویکرد مقتدرانه ای از خود نشان می داد؛ امیرالمومنین 
که طاقت اشک یک یتیم و ظلم به یک فرد به ویژه از سوی 
مأمور حکومت را نداشت؛ ما باید علی)ع( را الگوی خود قرار 

دهیم. 
رئیس دستگاه قضا تصریح کرد: ما باید ببینیم که آیا در 
مراجع و محاکم قضایی مقید به عمل در چهارچوب منویات 
امیرالمومنیــن هســتیم یا خیر؟ من همــواره به همکاران 
قضایی خود تاکید می کنم که در حُســن برخورد و تکریم 
ارباب رجوع اهتمام داشــته باشند و  بدانند که اثر رفتارشان 
با مراجعه کنندگان از حکمی که صادر می کنند بیشتر است.

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای بیان داشت: ما 
باید ببینیم و بررســی کنیم که آیا نوع رفتار ما با یک فرد 
مجرم و خطاکار به مانند سیره عملی امیرالمومنین است یا 
خیر؟ اگر فردی مرتکب جرم شد و  به مجازات نیز رسید اما 
تؤبه کرد و خود را اصلاح کرد، آیا همچنان باید سوءســابقه 

داشتن با او همراه باشد؟ 
رئیــس عدلیه تأکید کرد: بایــد در جایی که حکم خدا 
وجود دارد، قاطعانه و  بدون اغماض عمل کرد و از دشمنان و  
شیطان صفتان و جنگ های تبلیغاتی آنان نهراسید و آنجایی 
نیز که مرتبط با امت و مردم خودمان است باید رحماء بینهم 
بود؛ و  این ســیره امامین انقلاب اســت که از امیرالمومنین 

علی)ع( آموخته اند. 
رئیس قوه قضائیه گفت: امام امروز ما مقام معظم رهبری 
در طول این ســه دهه  و اندی در برابر دشــمنان و استکبار 

غربی با قدرت ایستاده اند و مقتدرانه عمل کرده اند؛ از سویی 
دیگر ایشان در قبال مردم خودمان و آنهایی که احیاناً خطا یا 
گناه یا جرمی را مرتکب می شوند همواره با رویکرد رأفت آمیز 
عمل کرده اند که مصداق این موضوع همین عفوی اســت 
که ایشان در قبال عناصر فریب خورده اغتشاشات از موضع 

قدرت و اقتدار صادر فرمودند.
رئیس دســتگاه قضا تصریح کــرد: در قضیه حجاب نیز 
ممکن است یک بانویی، برخی مســائل را رعایت نکند اما 
این به معنای آن نیست که این بانو، به دور از انقلاب و نظام 
اســت؛ نوع برخورد و رفتار ما با این قبیل افراد باید متفاوت 
باشد با کسانی که می خواهند از قضیه حجاب به نظام و عفت 
عمومی و بنیاد محکم خانواده ضربه بزنند؛ مطابق فرمایشات 
و تاکیــدات مقام معظم رهبری، در این مقوله باید با برنامه 

وارد شد و  با حساسیت عمل کرد.

در ادامه  ماجرای حذف واردات خودروهای سواری کارکرده 
از بودجــه 1402، هیات عالی نظارت مجمع تشــخیص 
مصلحــت نظام با صــدور بیانیه ای به ارائــه توضیحاتی 
پرداخت که با واکنش تعدادی از نمایندگان مجلس مواجه 
شد. به گزارش ایسنا، حواشی حذف پر سر و صدای عبارت 
»سواری« از بند )ص( تبصره 7 مصوبات مجلس از لایحه 
بودجه 1402 آن هم جهت تامین نظر هیات عالی نظارت 
مجمع تشخیص مصلحت نظام همچنان ادامه دارد؛ در تازه 
ترین اتفاق، مرکز رسانه و روابط عمومی مجمع تشخیص 
مصلحت نظام در اطلاعیه ای، به سوالات و ابهامات درباره 
نظر هیئت عالــی نظارت در زمینــه واردات خودروهای 

کارکرده پاسخ داد.
در ابتدای این اطلاعیه بر این نکته اشــاره شــده که »بر 
خلاف آنچه که مکرراً از سوی برخی اشخاص و نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی مطرح شده است، مجمع تشخیص 
مصلحــت نظام مخالفت کلی و مطلق بــا واردات خودرو 
ندارد.« ســپس این توضیح داده شد که »مصوبه مجلس 
شورای اســلامی در خصوص واردات خودروهای کارکرده 

که شامل انواع کِشنده ها، کامیون، اتوبوس، مینی بوس، ون 
و سواری، در هیئت عالی نظارت مورد بررسی قرار گرفت 
و صرفــاً واردات خودروهای کارکرده»ســواری« به دلیل 
مغایرت با بندهایی از سیاست های کلی »حمایت از تولید 
ملی، کار و ســرمایه ایرانی«، سیاست های کلی »اقتصاد 
مقاومتی« و همچنین سیاســت های کلی »برنامه هفتم« 
با مخالفــت هیئت عالی نظارت مواجه شــد که مجلس 
محترم شورای اسلامی، مصوبه خود را با حذف خودروهای 
»سواری« از فهرست خودروهای کارکرده وارداتی، اصلاح 
نمود. شــایان ذکر است این مغایرت در کنار ۳1 مغایرت 
دیگر بودجه 1402 با سیاست های کلی، به شورای نگهبان 
منعکس شده بود، مجلس محترم 1۹مغایرت را اصلاح و 
بر 1۳مورد از مصوبات خود اصرار کرد که در قالب موضوع 
اختلافی بین مجلس و شورای نگهبان، در روزهای پایانی 
ســال 1401 به صحن مجمع تشخیص مصلحت ارجاع 
شد و در جلسات فوق العاده مجمع، مورد بحث و تصمیم 
گیری واقع شــد.« توضیح دیگر روابــط عمومی مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام این بود کــه »مصوبات هیئت 

عالی نظارت بر اجرای سیاســت های کلی، با رای اکثریت 
اعضاء هیئت صورت می گیرد و در مصوبه مربوط به واردات 
خودروهای ســواری کارکرده، اکثر قریب به اتفاق اعضاء 

هیئت بدان رای دادند.«
حالا تعدادی از نمایندگان مجلس از طریق صفحات توییتر 

خود به این اطلاعیه واکنش نشان دادند.
ســیدنظام الدین موسوی سخنگوی هیات رئیسه مجلس 
گفت: »جناب آقایان هیات عالی نظارت! شما که با مصوبه 
مجلس برای واردات خودرو مخالفت کردید، چرا با افزایش 
بی سابقه قیمت خودروی داخل مخالفت نمی کنید؟ مگر 
مهار تورم، شعار سال و سیاست تصریح شده توسط مقام 
معظم رهبری نیست؟ می دانید با افزایش قیمت کارخانه 

خودروها چه تورمی بر کشور تحمیل می شود؟«
سیدمحسن دهنوی نایب رئیس کمیسیون تلفیق بودجه 
1402 نیز این موضوع را بیان کرد که »هیات عالی نظارت 
مجمع، شورای رقابت و وزارت صمت، مثلث گرانی مضاعف 

خودرو را تشکیل داده اند.
آقایانی که سه دهه حامی منافع مافیای خودرو در مجمع 

تشخیص هستند باید پاســخگوی نسبت پرشیای 700 
تومانی با شــعار ســال باشــند. تا انحصار صنعت خودرو 
شکســته نشــود، رعایت حقوق مصرف کنندگان شوخی 

تلخی است.«
جلال رشیدی کوچی عضو کمیسیون تلفیق بودجه 1402 
نیز گفت: »خدا را شکر مردم فهمیدند عزیزان هیات عالی 
نظارت مجمع فقط مخالــف وارادات خودروهای کارکرده 
»ســواری « اند نه خودروهای دیگــر!! و حتما بزرگواران 
خوب می دانند که اگر انتقاد و نارضایتی اســت مربوط به 

خودروهای سواری است نه اتوبوس و آمبولانس و …«
رشــیدی کوچی همچنین در توییتی دیگر نوشت: »سه 
اقدامی که در مقابله با مســببین اصلــی افزایش قیمت 

خودرو انجام خواهم داد؛
 1- شکایت از هیات عالی نظارت مجمع به کمیسیون اصل 

۹0 مجلس به خاطر حذف واردات خودروهای کارکرده.
 2- تلاش در جهت افزایش امضا استیضاح وزیر صمت

 ۳- آماده کردن طرح دوفوریت واردات خودروهای کارکرده 
و ارائه به صحن.«

یک فعال سیاســی گفت: برخی آقایان فکر کرده اند اینجا 
میدان جنگ است، متاســفانه ادبیات برخی مسئولان ما 
ادبیات نظامی  شــده است. ادبیات جامعه شناختی نیست 

که بتواند به جامعه آسایش، آرامش و محبت نثار کند.
اشــرف بروجردی فعال سیاســی در گفت وگو با خبرنگار 
ایلنا، در پاســخ به این سوال که این روزها موضوع حجاب 
مساله مورد بحث بین جامعه، حاکمیت، فعالان سیاسی و 
دستگاه ها تبدیل شده است. در این موضوع چه راهکاری 
وجود دارد که ضمن تامین رضایت نظر مردم، عرف جامعه 
هم رعایت شــود، گفت: مســاله حجاب در واقع به یک 
مســاله اصلی در جامعه ما تبدیل شده است. بحث هایی 
که پیرامون حجاب از ســوی مســئولین، صاحبنظران و 
عامه مردم مطرح می شود، به گونه ای است که گویی همه 
مسائل و مشــکلات جامعه در این بحث خلاصه می شود. 
وی افزود: به نظر من مســئولین وقتــی با طرح موضوع، 
راهکارهایی را مطرح کرده و پیشنهاداتی را ارائه می دهند 

و قانون وضع می کنند همه آدرس غلط دادن است. جامعه 
در حال حاضر درگیر مسائل اقتصادی و گرانی بوده و در 
یک کلام درگیر هویت خودش اســت. برای اینکه خود را 
متعلق به این ســرزمین می بیند و به قدری شرایط برای 
زندگی سخت شــده که ترجیح می دهد سرزمین خود را 
رها کــرده و مهاجرت را انتخاب کنــد که آمار مهاجرت 
قابل مشــاهده اســت. بروجردی در ادامه گفت: در رابطه 
با اصل بحث حجاب خودتان می دانید، صاحب نظران زیاد، 
اهالی علم، حتی علمــا و مجتهدین خیلی ها قائل به این 
نحوه و رویه نیســتند و کدهایی که از زمان صدر اســلام 
و زمان پیغمبر از تاریخ اســلام داده می شود، نشان دهنده 
این است که در مقوله حجاب، با مردم هیچ وقت به عنوان 
یک مســاله در این خصوص برخورد نشده و هیچ وقت در 
هیچ مقطع تاریخی با چنین مساله ای روبه رو نبودند. مگر 
مقطع تاریخی رضاشاه که عکس آن عمل شد و تلاش شد 
حجاب برداشــته و مردم بی حجاب شوند. بنابراین تا قبل 

از آن تاریخ  ســوابق نشان می دهد که هیچ وقت حجاب به 
عنوان موضوع بحث و موردنظر مطرح نبوده اســت. وی 
افزود: به همین دلیل عرض می کنم که این آدرس غلطی 
اســت که توسط مسئولین داده می شــود تا هم مساله را 
خیلی بزرگ جلوه دهند و هم اینکه بگویند همه مســائل 
حل شده و فقط الان مساله حجاب مانده است. یک عده 
با طرح مسئله حجاب یک نوع اشتغال ذهنی برای جامعه 
ایجاد کردند تا ذهنیت مردم از مســائل اولیه زندگی شان 
انحراف پیدا کند، به آن مســائل کمتر فکر کنند و بیشتر 
در برابر فشارهایی که به آنان وارد می شود مقاومت کنند. 
بروجردی در پاســخ به این سوال که رئیس پلیس کشور 
درمورد سیســتم کنترل حجاب صحبــت کردند. اجرای 
چنین موضوعی چــه اثرات و نتایجی به همــراه دارد و 
آیا این مســیر را به عنوان راهکار می پذیرید یا این رفتار 
بیشتر موجب شکاف در جامعه خواهد شد، گفت: جناب 
سردار رادان قبل از این دوره یک دوره رئیس پلیس تهران 

بودنــد، همه ما تعابیری از جمله برخورد با مردم، برخورد 
با تحرکات خیابانی، برخورد با بعضی مسائل، که ایشان به 
کار می بردند را یادمان اســت. وظیفه پلیس ایجاد امنیت 
است. وظیفه پلیس ایجاد ناامنی نیست که بخواهد بگوید 
اگر شــما فلان خطا را کردید می گیــرم، می برم، می زنم، 
زندانــی می کنم. وظیفــه پلیس فراهم کــردن امنیت و 
آســایش مردم است. پلیس باید بتواند از جان، حیثیت و 
شرایط زیســت مردم حفاظت و صیانت کند، این وظیفه 
پلیس اســت. نه اینکه بیاید تهدید کنــد به اینکه تذکر 
 می دهیم، بعد زندان می فرستیم، پرونده درست می کنیم 

و ماشین را توقیف می کنیم.

جزئیاتآخرینجلسهکمیتهحقیقتیاببررسیعللمسمومیتدانشآموزان

محسنیاژهای:

درقضیهحجابممکناستبانوییبرخیمسائلرارعایتنکندامابهمعنایآننیستکهدورازانقلابونظاماست

هیاتعالینظارت،حذفوارداتخودروراگردننگرفت؛مجلسزیربارنرفت

اشرفبروجردی:

وظیفهپلیسایجادناامنینیست

دستوررئیسقوهقضائیه
برایتعطیلیزندانرجاییشهر

رئیس قوه قضائیه به رئیس سازمان زندان ها دستور داد تا تمهیدات و مقدمات 
لازم را برای تعطیلی زندان رجایی شهر و اقدامات متعاقب بعدی صورت دهد.

به گزارش ایســنا، حجت الاسلام والمسلمین محســنی اژه ای در بخش دوم 
جلسه دیروز شورای عالی قوه قضائیه با اشاره به ضرورت ساماندهی زندان های 
مستقر در استان البرز به منظور رفاه حال ساکنان و مردم این استان، به رئیس 
سازمان زندان ها دستور داد تا تمهیدات و مقدمات لازم را برای تعطیلی زندان 
رجایی شهر و اقدامات متعاقب بعدی صورت دهد. رئیس قوه قضائیه در همین 
راستا گفت: موضوع انتقال زندان ها از مناطق شهری باید پس از مصوب شدن 
در بخش های مربوطه و فراهم آمدن مقدمات لازم، در اسرع وقت اجرایی گردد 
تــا حلاوت آن در کام مردم بماند و نباید در این خصوص تاخیر و اتلاف وقتی 
صورت گیرد؛ در قضیه انتقال زندان سمنان که از مصوبات سفر بهمن ماه سال 
1۳۹۹ هیئت عالی قضایی بود، شــاهد تاخیر در اجرای کامل این امر بودیم؛ 
موضوعی که سبب می شــود حلاوت یک اقدام امیدوارکننده برای مردم، کم 
شود؛ آن دسته از تصمیمات امیدوارکننده برای مردم، به شرطی حلاوت را به 

کام آن ها می نشاند که با سرعت تحقق یابند.

پاسخفرماندهارتشبهاظهاراترئیسستادارتشصهیونیستی:

دراندازهیکیازعملیاتهایدفاعمقدسماهستید
فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران در واکنش به اظهارات رئیس ستاد 
ارتش اســرائیل گفت: رژیم صهیونیستی در اندازه و مقیاس به روز شده یکی 
از عملیات های دوران ۸ سال دفاع مقدس است. امیر سرلشکر سیدعبدالرحیم 
موســوی فرمانده کل ارتش جمهوری اســلامی ایران در واکنش به اظهارات 
رئیس ســتاد ارتش رژیم صهیونیستی مبنی بر اینکه ما »بدون کمک آمریکا 
نیز قادر به حمله به ایران هســتیم«، گفت: این اظهارات در راســتای تقویت 
روحیه نظامیان و ترمیم مشــکلات داخلی این رژیم است. وی افزود: هرکس 
اندک آشنایی با امور نظامی دو طرف داشته باشد به خوبی در می یابد که رژیم 
صهیونیستی در اندازه و مقیاس به روز شده یکی از عملیات های دوران هشت 
ســال دفاع مقدس ما است. به گزارش تسنیم، فرمانده کل ارتش گفت: رژیم 
صهیونیستی که خود در حال غرق شدن بوده و آثار فروپاشی این رژیم بیش از 
پیش نمایان شده است، حقیرتر از آن است که تهدیدی برای جمهوری اسلامی 
ایران محســوب شود و اقدامات دور از عقل و تدبیر سردمداران این رژیم فقط 

روند فروپاشی آنها را تسریع می بخشد.

اعلامعملکرد۱۷وزارتخانهو۳سازمانازسویدیوان
عدالتاداری

رئیس دیوان عدالت اداری گفت: در سال 1401 کارنامه عملکرد 17 وزرارتخانه 
و ۳ سازمان برای آن ها ارسال شد.

به گزارش ایسنا، حجت الاسلام والمسلمین مظفری رئیس دیوان عدالت اداری 
در نشست دیروز شــورای عالی قضایی گفت: دیوان عدالت اداری در راستای 
پیشــگیری از ورود حجم بالای پرونده ها به این دیوان، طی سال گذشته 4۶ 
نشست و جلسه مشــترک نتیجه محور را با 1۹ وزارتخانه و ۳ سازمان )تامین 
اجتماعی، صندوق بازنشستگی و شهرداری تهران( برگزار کرد که برگزاری این 
نشست ها در جلوگیری از ورودی حجم بالای پرونده ها به دیوان عدالت اداری 

نقش قابل توجهی داشت.
وی با اشاره به ارسال کارنامه عملکرد 17 وزرارتخانه و ۳ سازمان برای آن ها از 
ســوی دیوان عدالت اداری در سال 1401، گفت: طی سال گذشته در نتیجه 
اقداماتی که صورت گرفت، تمام آراء هیئت عمومی دیوان عدالت اداری از بدو 
تاسیس دیوان تا 1۶ اسفند 1401 در سامانه ساعد )بانک آرای صحیح دیوان 

عدالت اداری( بارگذاری شد و در دسترس عموم قرار گرفت.

معاونامنیتیوزارتکشور:
اتفاقاتمدارسدرسالجدید
ناشیازشیطنتدانشآموزانبود

معاون امنیتی-انتظامی وزیر کشــور با اشــاره به اتفاقات اخیــر در برخی از 
مدارس گفت: چند موردی که پیش آمد که بســیار محــدود بود، تمارض و 
شــیطنت برخی از دانش آموزان برای تعطیلــی کلاس ها بود. به گزارش مهر، 
سید مجید میراحمدی، گفت: در بیانیه های وزارت کشور در خصوص اتفاقات 
اخیر در برخی از مدارس تمامی مطالب توضیح داده شده است و با شروع سال 
تحصیلــی، در حال حاضر تمامی مدارس فعال و همه دانش آموزان مشــغول 
به تحصیل هستند. معاون امنیتی-انتظامی وزیر کشور خاطرنشان کرد: چند 
موردی که در سال جدید پیش آمد که بسیار محدود بود، تمارض و شیطنت 
برخی از دانش آموزان برای تعطیلی کلاس ها و مدارس بوده است؛ البته اعلام 
شد که حتماً برخوردهای انضباطی جدی با این افراد صورت گیرد و در موارد 
دیگر نیز در صورت لزوم به دستگاه قضائی معرفی شوند. وی اظهار کرد: یکی 
دو مورد نیز اســتفاده از گاز فلفل توسط دانش آموزان بوده است که شناسایی 
شدند و قطعاً با آن ها برخورد خواهد شد. میراحمدی عنوان کرد: در حال حاضر 
فعالیت های آموزشــی به طور کامل و در یک شرایط آرام در حال انجام است و 

برنامه ای برای تعطیلی مدارس وجود ندارد.

رئیسجدیددانشگاهصنعتیمالکاشترمنصوبشد
وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح با صدور حکمی »مهدی جعفری« را به 
سمت رئیس دانشگاه صنعتی مالک اشتر منصوب کرد. به گزارش ایسنا به نقل 
از روابط عمومی وزارت دفاع، امیر ســرتیپ ستاد »محمدرضا آشتیانی« وزیر 
دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح با صدور حکمی »مهدی جعفری« را به سمت 
رئیس دانشگاه صنعتی مالک اشتر منصوب و با صدور لوحی از تلاش های ارزنده 
سردار سرتیپ پاسدار »قاسم تقی زاده« رئیس سابق دانشگاه صنعتی مالک اشتر 
تقدیر و تشکر کرد. مراسم معارفه رئیس جدید دانشگاه صنعتی مالک اشتر با 
حضور امیر دریادار »مهدی خواجه امیری«  معاون هماهنگ کننده وزارت دفاع 
و پشتیبانی نیروهای مسلح، روسای ادارات عقیدتی سیاسی، حفاظت اطلاعات 
و جمعی از معاونین، مدیران ارشــد و کارکنان دانشگاه صنعتی مالک اشتر در 
محل دانشگاه برگزار شد. بر اساس این گزارش، »مهدی جعفری« پیش از این 
معاون پژوهش، فناوری و توســعه صنعتی دانشــگاه صنعتی مالک اشتر بوده 
است. ریاست دانشگاه صنعتی مالک اشتر پیش از این بر عهده سردار سرتیپ 

پاسدار »قاسم تقی زاده« بوده است.

برنامههایستادمرکزیاربعیندرسال۱۴۰۲
رئیس ســتاد مرکزی اربعین توضیحاتی در خصوص برگزاری مراسم اربعین 
حسینی در سال 1402 ارائه کرد. به گزارش ایسنا، سیدمجید میراحمدی صبح 
دیروز )دوشــنبه( در یکصد و نهمین جلسه ستاد مرکزی اربعین که با حضور 
اعضاء این ســتاد و استانداران و مســئولین دخیل در مراسم اربعین حسینی 
برگزار شــد، به ارائه برنامه های این ستاد در سال جاری برای برگزاری هرچه 
بهتر این مراسم پرداخت. رئیس ستاد مرکزی اربعین تصریح کرد: امروز جلسه 
ستاد مرکزی اربعین با حضور استانداران ایلام، کرمانشاه، خوزستان، کردستان 
و آذربایجان غربی برگزار شد و یک بار دیگر مسائل اساسی و اولویت دار مراسم 
اربعین ســال 1402 مورد بحث و بررسی قرار گرفت. وی بیان کرد: اشکالات 
و نواقصی در اربعین سال گذشته با آن مواجه بودیم از جمله ازدحام جمعیت 
در پایانه های مرزی، مشــکل حمل و نقل، آبرسانی و خدمات رسانی به زائرین 
در خصوص مســائل بهداشتی، درمانی، تعذیه، اسکان و حمل و نقل در داخل 
عراق. همچنین مساله زائرین پاکستانی و اتباع خارجی، مشکل صدور گذرنانه ها 
و طولانی شــدن زمان درخواســت نیز وجود داشت که باید در اربعین 1402 
همــه این موارد با تلاش تمامی مدیران و دســت اندرکاران مختلف اربعین و 
کمیته ها برطرف شــود. این موارد مورد بررسی قرار گرفت و زمان بندی برای 
آنها مشخص شــد. میراحمدی عنوان کرد: در جلسه امروز ستاد، گزارشی از 
توافقات خوبی که با وزارت کشور عراق برای تسهیل امور اربعین در سال جدید 
انجام شــده، ارایه شد؛ از جمله پذیرش برای ارائه گذرنامه های ویژه به زائرین 
ایرانی که هم هزینه آن برای زائرین کمتر خواهد بود و هم اینکه به ســرعت 
می توان این گذرنامه ها را تهیه کرد که دیگر آن ازدحام و معطلی سال گذشته 
را نخواهیم داشــت. معاون امنیتی و انتظامی وزارت کشور با بیان اینکه ما به 
دنبال انتظام بخشی سفر زائرین هستیم، گفت: امسال به دنبال این هستیم که 
از قبل تاریخ رفت و برگشــت هر زائر و همچنین مرزی که قصد عبور از آن را 

دارد را مشخص کنیم تا هم زائر با مشکل مواجه نشود.

اخبار کوتاه


